
 

 

 
   

 
Spørgsmål om optag af flere elever i folkeskolerne 

 

Kære Jens-Kristian Lütken 

Du har den 15. april 2024 stillet følgende spørgsmål til forvaltningen om 
optag af flere elever i folkeskolerne: 

Hvad vil de estimerede omkostningerne for Københavns Kommune 

være, hvis de elever fra KK, der i dag går på privatskole, melder sig ind 

på en folkeskole i København fra næste skoleår? 

 

Besvarelse 

Det vil ikke være muligt at få plads til alle privatskoleelever på de 
københavnske folkeskoler, og der skal derfor bygges ekstra 
skolekapacitet, hvis alle elever i København skal gå i en kommunal skole. 
Der er derfor heller ikke plads til alle elever fra næste skoleår. 
 
Det er billigere for kommunen at have børn i privatskole end i 
kommunal skole. I 2023 betalte kommunen for 13.444 elever på 
privatskole. Hvis disse elever i stedet havde gået på en kommunal 
folkeskole, så kan den årlige merudgift beregnes til ca. 310,0 mio. kr., 
hvilket svarer til ca. 23.000 kr. pr. elev. 
 
Det vil kræve en større undersøgelse at vurdere, hvor mange ekstra 
privatskoleelever, der evt. kan huses med den nuværende kapacitet. 
Derfor er det her antaget, at der skal bygges nyt for at rumme de 13.444 
elever i de københavnske folkeskoler. Det vil kræve ca. 50 nye skolespor 
med en forventet anlægsudgift på ca. 7,5 mia. kr. 
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